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Käsitelty Arkistointi

Kävin 7.1k vanhempainillassa syyskuussa 2022. Täällä virisi keskustelu yläkoulun oppilaiden
sisällä oleskelusta välituntisin. Tapaamisessa tuotiin koulun toimesta esille, että varsinaiselle
piha-alueelle ei mahdu ylä- ja alakoulun oppilaat ulkoilemaan samanaikaisesti koulupäivän
aikana. Yläkoulun oppilaiden välitunnit vietetään pääsääntöisesti sisätiloissa. Tämä on
haitallista yläkoululaisten terveydelle, kun heillä ei ole tiloja eikä mahdollisuutta tauottaa
sisälläoloa. Vanhempainillassa ehdotettiin esim. kaukalon tai urheilukentän käyttöä
yläkoululaisten ulkoiluun. Tämä ei kuitenkaan ole mahdollista, sillä ulkovalvonnanresurssi ei
riitä ja siirtymisiin paikasta toiseen kuluu iso osa välituntia sekä voi aiheuttaa oppilaiden
poistumista koulualueelta.

Ehdotankin nyt  että opettaj ien parkkipaikka siirrettäisiin koulun takaa urheilukentän lähelle.
Nykyiselle opettajien parkkipaikalle voitaisiin pienin kustannuksin saada esim koripallokenttä
tai istumapaikkoja yläkoululaisille. Tai muuta toiminnallista tekemistä heidän toiveiden tai
kiinnostuksen kohteiden mukaan.

Puoltavina perusteina olisi
1) opettajat saavat työpäiviinsä lisää aktiivisuutta ja askelia. Pidempi välimatka parkkialueelle
ole missään nimessä ongelmallinen kun autoilla ei tarvitse käydä useita kertoja päivässä
2) yläkoululaisille mahdollistuu ulkoilu turvallisesti koulupäivän aikana, jolloin oletettavaa on
että terveyssuosituksetkin täyt tyvät helpommin ja kunta osaltaan tukee ja mahdollistaa
nuorten ulkoilua koulupäivän aikana
3) koulussa on jo kameravalvonta takapihan parkkialueella sekä parkkipaikka pystytään
selvästi rajaamaan (asfalttialue, aitaa yms) joka helpottaa välituntivalvontaa
4) mielekäs toiminnallinen tekeminen; kännykän käyttämisen sijaan eli suositus ruutuajan
rajaamisesta nuorilla helpottuu
5) ohjaa yläkoululaisia paremmin valitsemaan mm pukeutumisensa jos pääsevät päiväaikaan
ulkoilemaan
6) Laukaan kunta on haastatellut  Lievestuoreen nuoria ja luvannut toimintaa ja tekemistä
kylälle. Ylipäätään nuorten hyväksi on tärkeä saada aikaan jotain kunnan toimesta, riski
häiriökäyttäytymiselle pienenee.

Lisätiedot
Jos aloite hylätään, haluan saada tähän perusteet kirjallisena. Tähän ei yksin käy taloudelliset
haasteet, sillä investointeja/hankintoja tehdään tänä ja ensi vuonna myös koulun osalta.


